



Mr. Abdulla Kamal
Chairman of the Board

Ms. Najla Al Shirawi
Chief Executive Officer

SICO Reports BD 737 thousand (USD 1.96 million) Net Profit Attributable to Shareholders for the First Quarter of 2023

SICO's AUMs increased 5% to BD 1.89 billion (USD 5 billion)

Manama, Kingdom of Bahrain – 11 May 2023 SICO BSC (c), licensed as a conventional wholesale bank by the Central Bank of Bahrain “CBB”, announced today its consolidated results for the first quarter ended 31 March 2023.

SICO recorded a consolidated net profit attributable to shareholders amounting to BD 737 thousand (USD 1.96 million) in the first quarter of 2023 compared to BD 2.20 million (USD 5.83 million) recorded in the same quarter last year, reflecting a 66% y-o-y decline. Earnings per share (EPS) recorded 1.79 Bahraini fils in the first quarter of the year compared to 5.23 Bahraini fils in the first quarter of 2022. SICO reported a total comprehensive income attributable to shareholders of BD 591 thousand (USD 1.57 million) for the first quarter of 2023, compared to BD 2.53 million (USD 6.70 million) booked in the same quarter last year, reflecting a 77% decline.

The total operating income for the first quarter of 2023 amounted to BD 4.10 million (USD 10.85 million) as compared to BD 5.00 million (USD 13.37 million) achieved in the same period of the previous year, reflecting a 19% decrease. The first quarter figures of the previous year include a one-off income of BD 1.00 million (USD 2.68 million), resulting from proceeds received in lieu of a written-off investment in earlier years. Excluding the impact of the one-off income, the operating income in first quarter of 2023 was marginally above the same period in 2022.

Total equity attributed to shareholders stood at BD 66 million (USD 176 million) as at 31 March 2023, a decrease of 5% compared to BD 70 million (USD 186 million) as at 31 December 2022 mainly due to dividend payouts and acquisition of treasury shares during the first quarter of 2023. Total assets

grew 8% to BD 303 million (USD 803 million) as at 31 March 2023, compared to BD 280 million (USD 743 million) as at 31 December 2022.

SICO's net investment income for the first quarter of 2023 recorded BD 1.03 million (USD 2.74 million) compared to BD 2.19 million (USD 5.80 million) in the same period last year, representing a 53% decline. However, this figure is largely unchanged versus last year when controlling for the one-time recovery of BD 1 million (USD 2.68 million) in the first quarter of 2022. Net fee income for the first quarter stood at BD 1.6 million (USD 4.24 million) compared to BD 1.64 million (USD 4.34 million) for the same period the previous year, reflecting a slight decrease of 2%. Meanwhile, net interest income saw a 73% year-on-year increase to BD 931 thousand (USD 2.47 million) in 2023 compared to BD 539 thousand (USD 1.43 million) in 2022. Finally, brokerage and other income recorded BD 527 thousand (USD 1.40 million) compared to BD 679 thousand (USD 1.80 million) in the first quarter of 2022.

On a gross basis (including leverage), SICO's assets under management (AUMs) grew 5% to BD 1.89 billion (USD 5.00 billion) as of 31 March 2023, compared to BD 1.79 billion (USD 4.8 billion) recorded at year-end 2022. The growth in AUMs was driven by additional mandates and subscriptions to funds across asset classes offered by SICO, including money market, fixed income, equities, and real estate, in addition to the continued outperformance of SICO's funds.

Commenting on SICO's performance for the first quarter, Chairman of the Board, Abdulla Kamal, said: "SICO's ability to deliver positive and stable performance despite unfavourable market conditions for the second consecutive year stems from its conservative portfolio management strategy, diversification of products and services across various business lines, as well as growing presence across the region. With our assets under management now surpassing USD 5 billion, we look forward to further growth in our businesses in Saudi Arabia, the UAE, and Bahrain, reflecting our ability to boost growth in fee income despite the volatile investment environment."

Chief Executive Officer, Najla Al-Shirawi, added: "Our business is naturally affected by the cyclicity of the market, which can have an impact on our fee and commission income. However, despite this challenge, we managed to deliver a robust financial performance for the quarter, while remaining dedicated to our plans for regional growth and investing in our people, businesses, and systems. SICO's AUMs continued to grow organically in both the equities and fixed income spaces, on the back of offering a diverse range of tailored investment strategies to meet client's needs. Furthermore, our Investment Banking division maintained its status as the preferred partner for significant M&A deals in Bahrain. Finally, SICO maintained its position as the leading brokerage firm in Bahrain in terms of both the value and volume of transactions."

SICO kicked off the year being named Best Investment Bank in Bahrain at the 2023 Global Finance World's Best Investment Banks awards for the fourth consecutive year. Additionally, SICO won Best Mena Fixed Income Fund Strategy (1 Year) 2023 at the Bonds, Loans & Sukuk Middle East Awards. SICO continues to be the Kingdom's leading broker, with a 48% market share in the first quarter of 2023, and the most active market maker for 25 consecutive years.

SICO is listed on Bahrain Bourse ("BHB") and its code is SICO-C. The press release and full set of financial statements will be available on SICO and BHB websites.

-Ends-

About SICO

SICO is a leading regional asset manager, broker, market maker and investment bank, with USD 5 bn in assets under management (AUM). Today SICO operates under a wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain and oversees three wholly owned subsidiaries: an Abu Dhabi-based brokerage firm, SICO Financial Brokerage, a specialised regional custody house, SICO Fund Services Company (SFS). SICO also Saudi-based investment banking company, SICO Capital. Headquartered in the Kingdom of Bahrain with a growing regional and international presence, SICO has a well-established track record as a trusted regional bank offering a comprehensive suite of financial solutions, including asset management, brokerage, investment banking, and market making, backed by a robust and experienced research team that provides regional insight and analysis of more than 90 percent of the region's major equities. Since inception in 1995, SICO has consistently outperformed the market and developed a solid base of institutional clients. Going forward, the bank's continued growth will be guided by its commitments to strong corporate governance and developing trusting relationships with its clients. The bank will also continue to invest in its information technology capabilities and the human capital of its 100 exceptional employees.

Media Contact:

Ms. Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications, SICO

Direct Tel: (+973) 1751 5017

Email: noweis@sicobank.com



نجلاء الشيراوي
الرئيس التنفيذي



عبد الله أحمد كمال
رئيس مجلس الإدارة

سيكو تحقق 737 ألف دينار بحريني (1.96 مليون دولار أمريكي) صافي ربح موحد عائد للمساهمين للربع الأول من عام 2023

ارتفاع الأصول تحت الإدارة بنسبة 5% لتصل إلى 1.89 مليار دينار بحريني (5 مليار دولار أمريكي)

المنامة، مملكة البحرين – 11 مايو 2023: أعلنت سيكو ش.م.ب (م)، المرخصة من مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، اليوم عن نتائجها المالية الموحدة للربع الأول من العام المنتهي في 31 مارس 2023.

بلغ صافي الربح الموحد العائد للمساهمين 737 ألف دينار بحريني (1.96 مليون دولار أمريكي) في الربع الأول من عام 2023 مقارنة مع 2.20 مليون دينار بحريني (5.83 مليون دولار أمريكي) في الربع الأول من العام الماضي، وهو ما يعكس تراجعاً بنسبة 66%. وقد بلغت ربحية السهم الواحد 1.79 فلس بحريني في الربع الأول من العام مقارنة مع 5.23 فلس بحريني للسهم الواحد للربع الأول من عام 2022. كما بلغ إجمالي الدخل الشامل العائد للمساهمين 591 ألف دينار بحريني (1.57 مليون دولار أمريكي) في الربع الأول من عام 2023 مقارنة مع 2.53 مليون دينار بحريني (6.70 مليون دولار أمريكي) لنفس الفترة من العام الماضي، بما يمثل انخفاضاً بنسبة 77%.

كما بلغ إجمالي الدخل التشغيلي للربع الأول من عام 2023 مبلغ 4.10 مليون دينار بحريني (10.85 مليون دولار أمريكي)، مقارنة مع 5.00 مليون دينار بحريني (13.37 مليون دولار أمريكي) في نفس الفترة من العام الماضي وهو ما يعكس تراجعاً بنسبة 19%. وتجدر الإشارة إلى أن النتائج المحققة في العام الماضي تشمل مبلغ مليون دينار بحريني (2.68 مليون دولار أمريكي) كدخل استثنائي تم تحصيله كتعويضات عن استثمار سابق. ومع استبعاد الدخل الاستثنائي، فإن الدخل التشغيلي للربع الأول من عام 2023 يعد أعلى بشكل طفيف مقارنة بنفس الفترة من عام 2022.

بالإضافة إلى ذلك، بلغ إجمالي حقوق الملكية العائد للمساهمين 66 مليون دينار بحريني (176 مليون دولار أمريكي) كما في 31 مارس 2023، بانخفاض بنسبة 5% مقارنة مع 70 مليون دينار بحريني (186 مليون دولار أمريكي) كما في 31 ديسمبر 2022 ويرجع ذلك بشكل أساسي إلى توزيع الأرباح والاستحواد على أسهم خزينة خلال الربع الأول من عام 2023. وارتفع إجمالي الموجودات بنسبة 8% ليصل إلى 303 مليون دينار بحريني (803 مليون دولار أمريكي) كما في 31 مارس 2023 مقارنة مع 280 مليون دينار (743 مليون دولار أمريكي) في 31 ديسمبر 2022.

من ناحية أخرى، سجل صافي الإيرادات الاستثمارية للربع الأول من عام 2023 مبلغ 1.03 مليون دينار بحريني (2.74 مليون دولار أمريكي) مقارنة مع 2.19 مليون دينار بحريني (5.80 مليون دولار أمريكي) لنفس الفترة من العام الماضي، وهو ما يعكس انخفاضاً بنسبة 53%، إلا أن هذا المبلغ لم يشهد تغييراً بشكل كبير عن العام الماضي إذا ما استبعدنا الدخل الاستثنائي للربع الأول من عام 2022 البالغ مليون دينار بحريني (2.68 مليون دولار أمريكي). كما سجل صافي الإيرادات من الرسوم في الربع الأول 1.60 مليون دينار بحريني (4.24 مليون دولار أمريكي) مقارنة مع 1.64 مليون دينار بحريني (4.34 مليون دولار أمريكي) لنفس الفترة من العام الماضي، مما يمثل انخفاضاً طفيفاً بنسبة 2%. وحقق صافي الدخل من الفوائد ارتفاعاً بنسبة 73% ليبلغ 931 ألف دينار بحريني (2.47 مليون دولار أمريكي) في الربع الأول مقارنة مع 539 ألف دينار بحريني (1.43 مليون دولار أمريكي) لنفس الفترة من عام 2022. وأخيراً، حققت الإيرادات من الوساطة والإيرادات الأخرى 527 ألف دينار بحريني (1.40 مليون دولار) مقارنة مع 679 ألف دينار (1.80 مليون دولار) في الربع الأول من عام 2022.

كما ارتفع إجمالي الأصول تحت الإدارة لدى سيكو (شاملة التمويلات) بنسبة 5% ليبلغ ما قيمته 1.89 مليار دينار بحريني (5.00 مليار دولار أمريكي) كما في 31 مارس 2023، مقارنة مع 1.79 مليار دينار بحريني (4.80 مليار دولار أمريكي) في نهاية عام 2022. ويرجع النمو في الأصول تحت الإدارة إلى توسع قاعدة العملاء ونمو كافة أنواع الأصول المدارة من قبل سيكو والتي تشمل أدوات أسواق المال والدخل الثابت والأسهم والعقارات، فضلاً عن استمرار سيكو في التفوق في الأداء مقارنة بالمؤشرات ذات العلاقة.

وفي تعليقه على أداء سيكو خلال الربع الأول من عام 2023، صرح رئيس مجلس إدارة سيكو السيد **عبد الله أحمد كمال قانلا**: "إن قدرة سيكو على تحقيق أداء إيجابي ومستقر على الرغم من ظروف السوق غير المواتية للعام الثاني على التوالي يأتي من استراتيجيتها المتحفظة في إدارة محفظتها الاستثمارية، إلى جانب تنوع منتجاتها وخدماتها في مختلف خطوط الأعمال، فضلاً عن نمو تواجدنا في مختلف أنحاء المنطقة. نحن نتطلع إلى المزيد من النمو في أعمالنا في السعودية والإمارات، إلى جانب البحرين بعد أن تخطت أصولنا تحت الإدارة حاجز 5 مليار دولار أمريكي، مما يعكس قدرتنا على تعزيز النمو في الدخل من الرسوم على الرغم من تقلب بيئة الاستثمار."

من جانبها، أضافت **السيدة نجلاء الشيراوي، الرئيس التنفيذي لسيكو**: "تشكل تقلبات السوق وأثرها على الإيرادات من الرسوم والأرباح جزءاً من طبيعة عملنا. لقد حققت سيكو نتائج مالية جيدة مع استمرار التركيز على خطط النمو في المنطقة والاستثمار في البنية التحتية ومواردنا البشرية وأنظمتنا. كما شهدت الأصول تحت الإدارة المزيد من النمو سواء فيما يتعلق بالأسهم أو أدوات الدخل الثابت، وذلك من خلال توفير مجموعة واسعة من الاستراتيجيات الاستثمارية المصممة لتلبية احتياجات العملاء. هذا إلى جانب نجاح سيكو في تعزيز مكانتها كالشريك المفضل لصفقات الدمج والاستحواذ الهامة في البحرين، فضلاً عن المحافظة على مركزها الريادي كوسيط رائد في البحرين سواء من حيث قيمة وحجم المعاملات."

تجدر الإشارة إلى أن سيكو قد استهلكت هذا العام بالفوز بالعديد من الجوائز المرموقة، بما في ذلك جائزة "أفضل بنك استثماري في البحرين" ضمن جوائز أفضل البنوك الاستثمارية في العالم 2023 من جلوبال فاينانس، وذلك للعام الرابع على التوالي. كما حصلت جائزة "أفضل استراتيجية لصندوق أدوات الدخل الثابت لمنطقتي الشرق الأوسط وشمال أفريقيا" (لمدة سنة واحدة) 2023 ضمن جوائز السندات والقروض والصكوك للشرق الأوسط وشمال أفريقيا. بالإضافة إلى ذلك، حافظت سيكو على مكانتها باعتبارها الوسيط الرائد في البحرين على مدى 25 عاماً متتالياً، مع الاستحواذ على 48% من إجمالي حصة السوق للربع الأول من 2023.

سيكو مدرجة في بورصة البحرين تحت رمز التداول SICO-C. يتوفر البيان الصحفي والمجموعة الكاملة للبيانات المالية على الموقع الإلكتروني لبورصة البحرين.

-انتهى-

نبذة عن سيكو

تمثل سيكو أحد أبرز البنوك الإقليمية الرائدة المتخصصة في إدارة الأصول والوساطة وصناعة السوق والخدمات المصرفية الاستثمارية، وتصل قيمة الأصول تحت الإدارة لديها إلى 5 مليارات دولار أمريكي. وتعمل سيكو اليوم بموجب ترخيص من مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، كما تُشرف على ثلاث شركات تابعة ومملوكة لها بالكامل: سيكو للوساطة المالية وهي دار وساطة مالية مقرها أبو ظبي، وسيكو لخدمات الصناديق الاستثمارية، بالإضافة إلى سيكو كابيتال المزودة للخدمات المصرفية الاستثمارية والواقع مقرها في المملكة العربية السعودية. وتتخذ سيكو من مملكة البحرين مقرًا لها، وهي آخذة في التوسع على الصعيدين الإقليمي والدولي، كما تتمتع بسجل حافل بالإنجازات باعتبارها بنكاً إقليمياً موثوق يقدم مجموعة متكاملة من الحلول المالية، بما في ذلك إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية وصناعة السوق، والتي يدعمها فريق بحوث قوي من أمهر الخبراء يوفر رؤية ثاقبة وتحليلات مدروسة عن أكثر من 90 بالمائة من الأسهم الرئيسية في المنطقة. ومنذ تأسيسها عام 1995، دأبت سيكو على تحقيق أداء متفوق في السوق، وأصبحت لها قاعدة عملاء عريضة من كبرى المؤسسات. وتمضي سيكو قدمًا في مسيرتها نحو المزيد من النمو والازدهار، والتي يقودها التزامها الراسخ بإطار حوكمة مؤسسية قوية، فضلًا عن سعيها الدائم إلى توطيد أواصر الثقة مع عملائها. وستواصل سيكو الاستثمار في تطوير إمكاناتها التقنية ورأس مالها البشري الذي يتألف من نحو 100 موظف متميز.

لمزيد من المعلومات:

ندين عويس
مدير العلاقات العامة، سيكو
هاتف مباشر: (+973) 1751 5017
البريد الإلكتروني: noweis@sicobank.com